
  به گفته كارشناسان به جز منش��أ خارجي در ريزگرد ها، 
وجود بحران و مش��كل داخلي سبب ش��ده ريزگردها در 
مقاطع مختلف س��ال مهمان اس��تان هاي جنوبي و غربي 
كشور شود كه اين موضوع مشكلات عديده اي را براي مردم 
خوزستان به وجود آورد، به طوري كه در چندين شهر اين 
استان ش��هروندان طي 15 روز، چهار روز را از نعمت آب و 
برق محروم بودند. بسياري از مسئولان، قطعي آب و برق در 
استان خوزستان را ناشي از ريزگردهاي خارجي مي دانند 
و بر اي��ن باورند كه نمي ت��وان براي مقابله ب��ا ريزگردهاي 
خارجي اقدامات خاصي انجام داد، اما نمايندگان مردم در 
خانه ملت اين ادعا را مردود مي دانن��د. مجيد ناصري نژاد 
رئيس مجم��ع نمايندگان اس��تان خوزس��تان در مجلس 
دهم با بيان اينكه قطعي برق روزهاي اخير ناشي از تجمع 
ريزگردها با منشأ داخلي روي پست هاي برق بود مي گويد: 
هرچند ريزگردها منشأ خارجي هم دارد اما در اتفاق اخير 
در استان خوزستان، منشأ و كانون  هاي داخلي عامل قطعي 
برق بود زيرا ريزگردهاي داخلي همراه با رطوبت هس��تند 
به نوعي كه در برخي مناط��ق روي كابل هاي برق جلبك 
هم زده اس��ت. نمايندگان استان خوزس��تان بر اين باورند 
كه بي تدبيري و بي مسئوليتي دستگاه هايي چون سازمان 
حفاظت محيط زيست و وزارتخانه هاي نفت، نيرو و جهاد 
كشاورزي بر مشكلات اين اس��تان دامن زده است. آنها بر 
اين باورند كه بارها رئيس س��ازمان محيط زيس��ت و وزرا 
از نزديك اث��رات وجود ريزگردها در نقاط مختلف كش��ور 
از جمله استان خوزستان را مشاهده كردند اما به راحتي و 
بدون ارائه راهكار و برنامه اي جامع حل مشكلات ريزگردها 
را به دوره ديگري موكول كردند. نمايندگان مجلس بر اين 
باورند كه ريزگردها ناشي از مشكلات زيرساختي است، به 
طور مثال وزارتخانه نفت تاكنون به وظايف خود درخصوص 
مالچ پاشي عمل نكرده است؛ همچنين وزارتخانه نيرو نيز 
در حفاظت از تالاب ها، جلوگيري از خشكي آنها، همچنين 
مقابله با سدس��ازي هاي بي رويه به وظايف خود به درستي 
عمل نكرده اس��ت.   نمايندگان مجلس بارها در جلس��ات 
مختلف مشكلات خوزستان را با مسئولان مطرح كردند اما 
علت بي توجهي ها به حل مش��كلات خوزستان براي مردم 

مشخص نيست. 
    در مقابله با حوادث بحراني عقب تريم 

هر روز ش��اهد حوادث گوناگوني در كشوريم گرچه دائماً 
به سمت مطلوب پيش مي رويم و از حوادث درس گرفته 
و گام هاي بلندي برداش��ته ايم اما نس��بت به تعداد و نوع 
حوادث در كشور عقب تريم. بر اين اساس رئيس سازمان 
مديريت بحران كشور مي گويد: بايد با برنامه ريزي صحيح 
باور به بحران را درميان مس��ئولان و مردم تقويت كرده و 
باور كنيم حادثه خبر نمي كند ت��ا در زمان وقوع حوادث 
يك گام جلوتر باشيم. اس��ماعيل نجار معاون وزير كشور 
با اش��اره به روند تكميل چرخه مديريت بحران در كشور 
مي گويد: آيين نامه 2800 بعد از زلزله رودبار و منجيل در 
سال 1369 اهميت و جايگاه ويژه يافت و مورد توجه عموم 
قرار گرفت و پس از آن حادثه دلخراش زلزله بم منجر به 
تشكيل سازمان مديريت بحران كشور شد كه پس از طي 
دوره آزمايشي و تمديد آن براي تصويب نهايي در انتظار 
رأي نمايندگان خانه ملت اس��ت. وي مي گويد: از جمله 
حوادث مبتلابه در كشور يكي فرونشست زمين به ويژه در 
تهران است كه به نگراني عمده دست اندركاران مديريت 
بحران تبديل شده و ديگري گردوغبار كه به تعبير بنده يك 
»ابر بحران« با ابعاد سياسي، اجتماعي، اقتصادي و فرهنگي 
است. راهبرد ما در مديريت بحران كشور نگاه فرابخشي و 

ريسك محور به مسئله و يافتن راه حل آن است. 
همچنين نمايندگان استان خوزستان در مجلس با انتقاد 
از عملكرد ضعيف دولت در رفع مشكلات خوزستان مطرح 
كردند: حل مشكلات استان خوزستان نيازمند عزم ملي 
است. بر اين اساس رئيس مجلس شوراي اسلامي مي گويد: 
حادثه اخير از جمله گردوغبار، قطعي آب و برق در استان 
خوزستان بس��يار تلخ بود. در راس��تاي اين پيگيري ها از 
رؤساي كميسيون هاي كش��اورزي، آب و منابع طبيعي و 
انرژي درخواست كردم تا اين موضوع را با جديت پيگيري 
كنند و با دعوت از مس��ئولان و وزراي مربوطه علت وقوع 

اين مشكلات را جويا شوند. 
دكتر لاريجاني با تأكيد بر اينكه حادثه خوزس��تان نشان 
داد كه امكان تكرار آن وج��ود دارد، مي افزايد: البته طبق 

گفته مسئولان مربوطه تمهيداتي اتخاذ شده تا هر سه ماه 
يك بار بازرسي هايي از مقره ها صورت گيرد تا در صورت 
لزوم تغييراتي نيز لحاظ شود، اما با اين وجود باز هم نياز به 
پيگيري وجود دارد و اين حق نمايندگان استان خوزستان 
اس��ت كه با دعوت از وزراي مربوطه در پي رفع معضلات 

مهم استان خوزستان باشند. 
رئيس ق��وه مقننه تأكي��د ك��رد: باي��د برنامه ريزي ها به 
گونه اي باش��د تا مانع تكرار اين حوادث در فصل تابستان 
باشيم، لذا لازم است بعد از بررس��ي هاي كميسيون هاي 
مذكور جلس��ه اي برگزار ش��ود تا مس��ير راه روشني هم 
براي نمايندگان و هم براي مردم باش��د تا ابتدا ايرادات و 
سپس اقداماتي كه انجام ش��ده و قرار است صورت گيرد 

مشخص شود. 
دكتر لاريجاني مي افزايد: در زمينه توزيع اعتبارات عمراني 
ممكن است مشكلاتي وجود داشته باشد چراكه امروزه بايد 
پذيرفت كه بحث اعتبارات عمراني كشور مطلوب نيست به 
گونه اي كه در يك كشور 80 ميليوني 90 درصد بودجه به 
مصارف جاري و 10 درصد آن به مصارف عمراني اختصاص 
دارد.  رئيس مجلس شوراي اس��لامي با تأكيد بر ضرورت 
تشكيل كارگروهي جهت رفع مشكلات استان خوزستان 
مي گويد: در اين ميان اگر ني��از بود ما نيز نماينده اي را در 
اين كارگروه مش��خص خواهيم كرد تا معضلات به خوبي 
پيگيري شود اما پيشنهاد مي شود تمام اين مشكلات يك 
به يك رفع شود تا مش��خص شود مشكل كار كجاست. به 

عنوان مثال اكنون مشكل آب بسيار جدي است. 
    انتقاد از عملكرد ضعيف دولت 

هدايت الله خادمي، عضو كميسيون انرژي، با اشاره به اينكه 
دولت در خدمات رساني به مردم خوزس��تان و رفع بحران 
چندي پيش ناش��ي از قطعي آب و برق اين استان عملكرد 
قابل قبولي نداشت، مي گويد: متأس��فانه در طول 15 روز 
گذشته چهار روز آن، آب و برق بسياري از شهرستان هاي 
استان خوزستان به طوركامل قطع بود و همين معضل باعث 
شد آسيب غيرقابل جبراني به استان خوزستان وارد شود. 

نماينده مردم ايذه و باغملك در مجلس ش��وراي اسلامي 
با اش��اره به اينكه در طي چهار روز قطعي آب و برق توليد 

نفت درخوزستان متوقف شد، مي افزايد: متأسفانه اقدامات 
دولت و دستگاه هاي ذي ربط نشان داد كه مشكلات مردم 
خوزس��تان در بحث ريزگردها، گردو خ��اك و موارد ديگر 
براي مس��ئولان هيچ اهميتي ن��دارد، بنابراين نمايندگان 
اس��تان خوزس��تان به دليل عملكرد ضعيف مسئولان در 
وزارتخانه هاي نفت، نيرو و جهادكشاورزي به دنبال پيگيري 

طرح سؤال از وزرا هستند. 
وي با بيان اينكه نمايندگان مجلس از تمام اهرم هاي خود 
براي پيگيري مش��كلات استان خوزس��تان و پاسخگويي 
وزرا اس��تفاده مي كنند، مي گويد: البته طرح سؤال از وزرا 
بايد در مجمع نمايندگان اس��تان خوزستان مورد موافقت 
همه نمايندگان قرار گيرد، اما به طور حتم وزراي مربوطه 
بايد نس��بت به عملكرد ضعيف خ��ود و كوتاهي ها دررفع 
مشكلات مردم خوزستان پاسخگو باشند؛ زيرا هيچ اقدامي 
از س��وي دولت درجهت نگهداري از سيستم هاي آبرساني 
و برق رساني در خوزستان در فصل زمس��تان انجام نشده 
است.  خادمي با انتقاد از اينكه اقدامات كارشناسي و اصولي 
درجهت تعمير و س��رويس دهي به سيستم هاي آبرساني و 
برق رساني دراستان خوزستان انجام نشده است، مي افزايد: 
متأسفانه بي توجهي مسئولان باعث شد كه در طول چهار 
شبانه روز مردم استان خوزستان به طور مطلق از آب و برق 
بي بهره باشند، البته درحال حاضر شرايط به حالت عادي و 
روال گذشته بازگشته است؛ هرچند كه درشرايط عادي هم 
دربرخي شهرستان ها از جمله ايذه كمبود آب وجود دارد. 

    كاهش منابع آبي و افزايش مشكلات 
عامل قطعي برق اخير در اس��تان خوزستان ريزگردهايي 
است كه بر روي ش��بكه هاي برق نشس��ته و نهايتاً قطعي 
برق را رقم زد. ريزگردها نيز ناش��ي از تبديل نقاط سبز و 
زمين هاي كش��اورزي به صحرا و خشك ش��دن تالاب ها 
اس��ت. در اين زمينه ناصري نژاد نماينده مردم ش��ادگان 
در مجلس شوراي اس��لامي مي گويد اقدامات و مشكلات 
نامبرده از دو دهه قبل آغاز ش��ده به نوعي كه ريزگردها با 
منشأ داخلي را تشديد كرد هرچند ريزگردها منشأ خارجي 
هم دارد اما منشأ و كانون  هاي داخلي تنها همراه با رطوبت 
هس��تند به نوعي كه در برخي مناطق روي كابل هاي برق 

جلبك هم زده است. 
    حضور ديرهنگام وزرا و مسئولان در كانون هاي 

بحران   
هرچند استاندار خوزستان با تأكيد بر اينكه سه وزير دولت 
يازدهم با حضور در اين استان از نزديك مسائل و مشكلات 
از جمله معضل ريزگردها را بررسي كردند، مي گويد: علي 
ربيعي وزير تعاون، كار و رفاه اجتماعي در اين سفر مسائل و 
آسيب هاي اجتماعي، محمود حجتي وزير جهاد كشاورزي 
مس��ائل ريزگردها و راهكارهاي عملياتي براي مقابله با آن 
و حميد چيت چيان وزير نيرو مس��ائل و مش��كلات اخير 
در بخش آب و برق استان خوزس��تان را از نزديك بررسي 

كردند. 
با اين ح��ال تمام تلاش دولت اين اس��ت ك��ه به وضعيت 
پايداري در خوزستان برسيم اما بايد پذيرفت كه مشكلات 
اس��تان هاي جنوبي و معض��ل ريزگرد ها ح��دود يك دهه 
است كه به وجود آمده و لازم است در برنامه هاي بلند مدت 
همچون برنامه شش��م توس��عه به اين موارد توجه ويژه اي 
صورت گي��رد تا بت��وان با بستر س��ازي هاي لازم مس��ائل 
ومش��كلات را برطرف ك��رد. همچنين لازم اس��ت در بعد 
بين المللي نيز مسائل ريزگرد ها از سوي وزارت امور خارجه 
دنبال شود تا بتوان با رفع موانع جهت مهار كانون هاي گرد 

و غبار اقدامات لازم را به عمل آورد. 

غبار عملکرد ضعیف مسئولان در چشم مردم 
از شهرنمايندگان خانه ملت: مسائل و مشكلات استان هاي جنوبي بايد در اولويت برنامه ها دولت قرار گيرد 

 نايب رئيس كميسيون معماري و شهرسازي شوراي 
ش�هر تهران از وضعيت ايمني بازار تهران، كم كاري 
شهرداري تهران در س�اماندهي و جابجايي صنوف، 
سكوت س�ازمان ميراث فرهنگي و... گلايه كرد اين 
درحالي اس�ت كه بازار ته�ران از قدي�م الايام مركز 
تجاري و داد و س�تد كالا در تهران و س�اير استان ها 
به ش�مار مي رود. اين مركز تجاري كه بخشي از چرخ 
اقتصاد كش�ور را به چرخش در مي آورد حالا به دليل 
بي توجهي دستگاه هاي مسئول به دليل وجود بافت ها 
و تأسيسات فرسوده هر لحظه آبستن حوادث ناگواري 
است. بر اين اس�اس لازم است تا دستگاه هاي متولي 
همچون شهرداري و س�ازمان ميراث فرهنگي براي 
س�اماندهي بافت هاي اين مجموعه تاريخي گام هاي 
اس�توار بردارند تا بار ديگر ش�اهد تكرار حادثه تلخ 

پلاسكو نباشيم. 
            

    معابر و بافت بازار تهران امن نيست
هر چند برخي بافت هاي بازار تهران احيا و نوسازي شده است 
اما بزرگترين مركز تجاري پايتخت آبستن حوادث گوناگون 
است. مشكل اصلي در بازار در زمان بروز حادثه، معبر و سطح 
دسترسي براي مهار بحران و حريق احتمالي در داخل شبكه 
بازار است و ما با مكاني روبه رو هستيم كه در حالت عادي نيز 
خود كسبه با اين معابر تنگ و كوچك مشكل دارند، در اين 
زمينه نايب رئيس كميسيون معماري و شهرسازي شوراي 
شهر تهران، در مورد وضعيت ايمني بازار تهران با بيان اينكه 
موضوع ايمني در بازار داراي ابعاد مختلفي است كه بايد به 
آنها توجه شود، گفت: بازار جزو بافت تاريخي تهران محسوب 
شده و نمي توانيم بدون در نظر گرفتن استانداردهاي سازمان 

ميراث فرهنگي حتي براي ايمن سازي وارد شويم. 
محمدمهدي تندگويان با بيان اينكه بازار تهران بافت فرسوده 
و ناپايدار بس��يار زيادي دارد كه همين مسئله خود به خود 
بستر بروز حوادث و تش��ديد آن را فراهم مي كند، گفت: در 
حالت معمولي با اين بافت فرسوده براي تردد پياده و سواره 
و... نيز دچار مشكل هس��تيم و حال تصور كنيد كه اتفاقي 

براي بازار رخ دهد، قطعاً بافت فرسوده مي تواند بستر حوادث 
را تشديد كند.  وي با اش��اره به فضاي كسب و كار اقتصادي 
در بازار ته��ران گفت: علاوه بر تعدد مغ��ازه و اصناف متعدد 
شاهد وجود انبارهاي بزرگ هستيم كه با كوچك ترين اتفاق 
مي تواند زمينه را براي بروز حوادث و حريق بزرگ تر فراهم 
كند و اين در حالي است كه بسياري از اين انبارها كه حجم 
قابل توجهي نيز كالا در آن قرار دارد حتي رصد هم نمي شود 
چراكه شاهد هستيم بعضاً كاربري اماكن و منازل تغيير كرده 

و به انبار تبديل شده اند!
 وي با بيان اينكه يكي از راه هاي ساماندهي بازار، ساماندهي 
صنوف مختلف است گفت: متأسفانه بحث ساماندهي صنوف 
سال هاس��ت كه مطرح اس��ت اما اقدام مهمي در اين راستا 
صورت نگرفته و با اينكه سال هاس��ت ك��ه بحث جابه جايي 

مطرح است اما اقدام جدي در اين خصوص نمي بينيم. 
تندگويان با اشاره به مشكلات منطقه 12 گفت: منطقه 12 به 
دليل وسعت، نوع بافت و دسترسي ها هزار و يك مشكل دارد 
و حالا وضعيت بازار نيز موضوعي اضافه تر اس��ت به گونه اي 
كه در طول روز حجم تردد در بازار به ش��دت زياد است اما 

در هنگامه شب يك منطقه تعطيل شهري است كه به دليل 
تعطيلي ناگهاني حتي به محيط نا امن نيز بدل شده و به نظر 
مي رسد شهرداري نيز بايد در س��اماندهي صنوف اقدامات 
جدي داشته باش��د.  به گفته وي ش��هرداري در ساماندهي 
صنوف كاستي هايي داش��ته و بايد مكان هاي مناسبي را به 
كسبه پيشنهاد دهد، تا كسبه مايل به جابجايي و تغيير مكان 
فعاليتشان بشوند. تندگويان با انتقاد از عدم همراهي صنوف و 
اتحاديه ها نيز گفت: اتحاديه و صنوف همكاري لازم را ندارند 
به گونه اي كه تنها به صورت سنتي اداره شده و تنها نگاه مادي 
و س��ودجويانه به اعضاي خود در راستاي كسب منابع مالي 
دارند. در حالي كه در مابقي كلانشهرها اتحاديه ها و اصناف 

نقش تعيين كننده اي در ساماندهي صنوف دارند. 
وي در مورد برآورد حادثه احتمالي در بازار تهران نيز گفت: 
واقعاً نمي توان برآوردي از ميزان بروز خس��ارات در حوادث 
احتمالي بازار تهران ارائه كرد چراكه بازار تنها مختص تهران 
نيست و به نوعي بازار كل كشور محس��وب شده و انبارهاي 
زيادي در اين منطقه وجود دارند و حجم كالاهاي اشتعال زا 

همچون چرم، پارچه، فرش و... بسيار نگران كننده است. 

 وي با بيان اينكه در تهران بايد س��ازمان مي��راث فرهنگي 
موضوع بازار را جدي ت��ر بگيرد گفت: اگر س��ازمان ميراث 
فرهنگي در كنار اتحاديه ها، صنوف و ش��هرداري قرار گيرد 
مي توان با فازبن��دي بازار تهران را ايم��ن كرد و همچنين با 
استفاده از ظرفيت بخش خصوصي نيز مي توان اين روند را 
تسريع بخشيد اما نكته قابل تأمل اين است كه بايد كسبه و 
صنوف در احياي داخل بازار به شهرداري و سازمان ميراث 
فرهنگي كمك كنند. تندگويان با بيان اينكه در حال حاضر 
بازار تهران با نصب چند شير آتش نشاني تنها حدود 25 تا 30 
درصد ايمن است گفت: اگر مديريت شهري در چند فاز بازار 
را از نظر ايمني احيا كند، قطعاً وضعيت ايمني بازار حداقل 

به 70 درصد مي رسد. 
    بودجه ميراث فرهنگي از سازمان پسماند كمتر است

نايب رئيس كميسيون معماري و شهرسازي شوراي شهر با 
بيان اينكه بازار با وضعيت موجود، هيچ ايمني ندارد و نيازمند 
عزم جدي هستيم، گفت: حتي خود كسبه نيز دغدغه اي در 
راستاي ايمن سازي بازار ندارند و اين مسئله، ايمن سازي بازار 
را به تعويق انداخته است چراكه مديريت شهري و مسئولان 
نيز با ديدن بي توجهي كسبه از ادامه راه دلسرد خواهند شد. 
وي با اشاره به مشكلات سازمان ميراث فرهنگي در بازار تهران 
گفت: متأسفانه سازمان ميراث فرهنگي در درون خود دچار 
مشكل است و به دليل آنكه قدرت و پول كافي ندارد نمي تواند 
اثرگذار باشد و به همين دليل در بسياري از موارد كه موضوع 
مربوط به بافت تاريخي و خانه هاي قديمي اس��ت س��كوت 
مي كند و اين سكوت مش��كل آفرين خواهد شد.  تندگويان 
با بيان اينكه ما با سازمان ميراث فرهنگي روبه رو هستيم كه 
بودجه كل اين سازمان تقريباً از سازمان پسماند شهرداري 
تهران كمتر است گفت: بارها به دليل كوتاهي سازمان ميراث 
فرهنگي، شوراي ش��هر براي حفظ خانه ها و بافت تاريخي 
وارد عمل شده و مجبور شديم از س��ازمان ميراث فرهنگي 
درخواس��ت كنيم كه موضع جدي تري داشته باشند و بايد 
عنوان كنم ما با سازمان ميراث فرهنگي روبه رو هستيم كه با 
حجم زيادي از پلاك هاي تاريخي روبه روست اما به دليل آنكه 

پول و قدرت ندارد، سكوت مي كند.  

حادثه پلاسكو درس عبرتي براي بازار تهران مي شود؟

بازار تهران امن نيست 

تصوير شهر در شبكه های مجازي

 در طولاني ترين خيابان سبز پايتخت صورت مي گيرد 
افتتاح پلِازاي شهري 

حضرت ولي عصر )عج( قبل از عيد 
ميدان وليعصر )عج( به زودي چهره جديد و جذابي به خود مي گيرد و مردم در عيد 
نوروز، شاهد سيماي تازه و شادابي از اين ميدان مهم و پر رفت و آمد پايتخت خواهند 
بود. در اين زمينه معاون حمل و نقل و ترافيك شهرداري تهران از افتتاح مجموعه 
»پلازاي شهري حضرت ولي عصر )عج(« همزمان با برچيده شدن حصارهاي دور 
ميدان ولي عص��ر خبر داد و گفت: اي��ن مجموعه علاوه بر زير گ��ذر عابران پياده با 
معماري ايراني و اسلامي در ايستگاه تقاطعي خط هاي 3و6 مترو آماده جابه جايي 

مسافران است. 

 طولاني ترين و يكی از  قديمي ترين خيابان های پايتخت با داش��تن ميراث س��بز 
) درختان چنار( حالا صاحب زيباترين ميدان چند منظوره مي شود. سرانجام پس 
از سال ها پيشنهاد تغيير و تحول در ميدان وليعصر )عج( سازه اين ميدان پرتردد با 
طرحي منحصر به فرد براي تردد اتومبيل ها و مسافران مترو طراحي شد و به گفته 
معاون حمل و نقل و ترافيك شهرداري تهران قرار است به زودي افتتاح شود. در اين 
خصوص، مازيار حسيني معاون ش��هردار تهران با اعلام اينكه حصارهاي كارگاهي 
اطراف ميدان ولي عصر )عج( به زودي برچيده مي شوند، گفت: همزمان با برچيدن 
اين حصارها، مجموعه زيبايي تحت عنوان »پلازاي شهري حضرت ولي عصر )عج( « 
كه مي توان از آن به عنوان يكي از افتخارات مديريت شهري كشور نام برد، قبل از عيد 
افتتاح شده و آماده حضور همشهريان تهراني و هموطناني كه از اقصي نقاط كشور 

مهمان پايتخت هستند، مي شود. 
وي افزود: براي س��اخت اين مجموعه ش��هري از نوعي معماري سنتي موسوم به 
»گودال باغچه« ايده گرفته شده و نسبت به تحقق اين ايده در دو تراز منفي 6 متر و 
منفي 12 متر از سطح زمين در قالب يك پلازاي شهري دارای ۴ دسترسي از ۴ طرف 
ميدان ولي عصر )ع( براي آن پيش بيني شده است.  معاون شهردار تهران با اشاره به 
اينكه اين مجموعه شهري روي هم 37 هزار متر مربع وسعت دارد و كار كم نظيري از 
نظر نوع معماري، انتخاب مصالح و اجراي بنا در آن انجام شده، تأكيد كرد: از جمله 
ويژگي هاي اين بناي با شكوه كه در طراحي آن از نام متبرك حضرت ولي عصر )عج(، 
الهام گرفته ش��ده و در عين حال، مفهومي ايراني و اس��لامي را براي بازديدكننده 
تداعي مي كند، توجه به جزئيات اجرايي از جمله هماهنگي در تركيب رنگ ها در آن 

است.   حسيني با بيان اينكه در اين مجموعه فاخر، مصالح خاص استفاده شده و به 
عنوان نمونه، در بخشي از فضاي اطراف آن، نوع خاصي از مصالح موسوم به اف آر پي 
كه بدنه هواپيما با آن ساخته مي شود، مورد اس��تفاده قرار گرفته، اظهار كرد: همه 
اين عوامل دست به دست هم داده اند تا با افتتاح اين پلازاي شهري به عنوان مكاني 
كم نظير، ش��اهد آفرينش يك محيط زنده و پويا براي حضور ش��هروندان در مركز 
شهر باشيم.  وي با بيان اينكه البته از فضاي ترازهاي پايين تر اين پلازا، خطوط 3 و 
6 مترو عبور كرده اند، تصريح كرد: كار س��اخت خط 6 مترو با فعاليت شبانه روزي 
7500 مهندس و كارگر در حال اتمام است و در حال حاضر، 97 درصد از عمليات 
حفاري تونل 32 كيلومتري خط 6 مترو انجام شده و به موازات آن عمليات لاينينگ 
تونل نيز در دست انجام است، ضمن اينكه كار احداث ايستگاه هاي اين خط نيز از 
پيشرفت خوبي برخوردار است.  معاون شهردار تهران در پايان با تأكيد بر اينكه بخش 
نخست خط 6 مترو به طول 9 كيلومتر در آينده نزديك به بهره برداري مي رسد و در 
ادامه، كل خط در سال 96 با تلاش شبانه روزي نيروهاي مترو مورد بهره برداري قرار 
مي گيرد، خاطرنشان كرد: ميدان ولي عصر )عج( به زودي چهره جديد و جذابي به 
خود مي گيرد و مردم ما در عيد نوروز، شاهد سيماي تازه و شادابي از اين ميدان مهم 

و پر رفت و آمد پايتخت خواهند بود. 

88498471ايرانشهر
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    شهر من 

  نمايشگاه خودرو، شهر آفتاب را رونق داد 

بیژن  یانچشمه
   گزارش


